
Zápis ze zasedání akademického senátu zdravotně sociální fakulty Jihočeské 
univerzity v českých Budějovicích ze dne 27. 1. 2014 

Přítomní členové (bez titulů):  
S. Bártlová, I. Brabcová, F. Dolák, O. Doskočil, M. Hrušková, L. Kozlová, D. Nováková,      
P. Zimmelová, M. Ekhardtová, L. Heresová, J. Král, L. Martínek, E. Nevaeva 
 
Hosté (bez titulů):  
V. Tóthová (děkanka), I. Chloubová (proděkanka), J. Bednář (tajemník), R. Prokešová  
 
 

Předseda zahájil zasedání Akademického senátu ZSF JU a konstatoval, že je senát 
usnášeníschopný. Vyhotovením zápisu byla pověřena senátorka Nováková. Jako skrutátorky 
byly určeny senátorky Hrušková a Ekhardtová.  

Předseda dále vznesl dotaz, zda mají všichni senátoři přístup k materiálům 
akademického senátu. Členové z řad akademických pracovníků mají přístup všichni. Členové 
z řad studentů uvedli, že se k materiálům, které jsou vyvěšeny na stránkách AS ZSF, 
nedostanou. Předseda AS bude kontaktovat Ing. Košíčka, aby došlo k nápravě. 
 
Program: 

1. Návrh na zvýšení hodnoty stravenek pro zaměstnance ZSF JU 
2. Návrh dodatku k Opatření děkanky č. 10/2013 k podmínkám přijímacího řízení 
3. Různé 

 
Hlasování o programu: PRO 13 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 0.  
Program byl schválen v předložené podobě.  
 
 
1. Návrh na zvýšení hodnoty stravenek pro zaměstnance ZSF JU 
 

Děkanka fakulty V. Tóthová v krátkosti uvedla důvody, které vedly vedení fakulty 
k záměru zvýšit příspěvek na stravenky pro zaměstnance ZSF JU, kdy vedení fakulty 
analýzou stravenek po ekonomické stránce reagovalo především na stále se zvyšující ceny 
stravování. Poté předala slovo tajemníkovi fakulty. 

Tajemník fakulty J. Bednář shrnul ekonomickou stránku navýšení příspěvku na stravenky 
s odkazem na materiál, který byl senátorům zaslán v přípravě na zasedání AS. Dále uvedl, že 
tento návrh byl projednán jak vedením fakulty, tak i odbory, které s navýšením příspěvku na 
stravenky souhlasí. Uvedl také, že se jedná o navýšení trvalé a bude udržitelné i v případě, 
pokud by fakulta do rozpočtu získala méně finančních prostředků. Dále uvedl, že toto 
navýšení se v současné době týká těch zaměstnanců, kteří využívají možnost příspěvku na 
stravování ve formě stravenek (je to většina zaměstnanců ZSF JU). Příspěvek na stravování 
zaměstnanců využívajících stravování v menze zůstává stejný. 
 
Rozprava: 

Senátor Doskočil  - vznesl dotaz, zda zaměstnanci stravující se v menze mají, stejně jako 
studenti, nárok na dvě jídla. Tajemník fakulty J. Bednář: ne 
 
Usnesení: Akademický senát ZSF JU vzal na vědomí záměr vedení fakulty zvýšit příspěvek 
na stravenky zaměstnanců. 
 
 



 
2. Návrh dodatku k Opatření děkanky č. 10/2013 k podmínkám přijímacího řízení 
 

Děkanka fakulty V. Tóthová seznámila členy senátu s předkládaným materiálem – 
Dodatkem k podmínkám přijímacího řízení pro akademický rok 2014/2015 stanovených 
v Opatření děkanky ZSF JU č. 10/2013, týkajícím se studijního oboru Speciální pedagogika - 
vychovatelství, jehož akreditační materiál bude projednáván na zasedání Akreditační komise 
ve dnech 3. – 5. 2. 2014. V případě jeho schválení by vedení fakulty chtělo v nejbližším 
možném termínu vyhlásit podmínky pro přijímací řízení. 

Proděkanka I. Chloubová doplnila, že přijímací řízení zůstane totožné, jako bylo 
v předchozích letech – dvoukolové (v prvním kole uchazeč absolvuje test obecných studijních 
předpokladů a test všeobecných znalostí, do druhého kola postupuje 100 nejúspěšnějších 
uchazečů, kde absolvují ústní pohovor). Nově se předpokládá otevření kombinované formy 
studia. Počty přijímaných uchazečů: 30 pro prezenční formu studia a 50 pro kombinovanou 
formu studia (viz předkládaný materiál). 
 
Rozprava: 

Senátor Doskočil:  Z jakého důvodu je počet studentů přijímaných do kombinované formy 
vyšší než do formy prezenční? Děkanka fakulty V. Tóthová: počty stanovili odborníci, kteří 
připravovali materiály k akreditaci oboru. Tito vycházeli z požadavků praxe. Otevření 
kombinované formy studia oboru Speciální pedagogika bylo v dlouhodobém záměru fakulty, 
čímž jsme reagovali právě na požadavky praxe. Je to důležité nejen pro rozvoj oboru, ale 
následně tak dojde i ke zvyšování kvality praxe našich studentů. 

Senátorka Bártlová: Z jakých středních škol je možné se na tento obor hlásit? Proděkanka 
I. Chloubová: není žádné omezení, uchazečem může být jakýkoli student, který má maturitní 
zkoušku. 
 
Usnesení: Akademický senát ZSF JU vzal na vědomí předkládaný návrh dodatku 
k Opatření děkanky č. 10/2013 k podmínkám přijímacího řízení, který bude, v případě 
úspěšného projednání Akreditační komisí, dodán AS ZSF JU ke schválení per rollam. 
 
3. Různé 

Senátor Martínek: Je možné zabezpečit pro studenty vykonávající praxi v NCB obědy 
(souvislost s tím, že menza, kde se studenti jinak stravují, dodává obědy i do NCB)? 
Proděkanka I. Chloubová: zjistíme, zda by se v této situaci dalo studentům vyhovět. 

Senátor Martínek dále upozornil na další ročník volejbalového maratonu a požádal o co 
největší propagaci mezi studenty. Děkanka fakulty V. Tóthová poděkovala za organizaci této 
akce a za to, že je tato akce spojována se ZSF JU. 

Proděkanka I. Chloubová oznámila, že v rámci institucionálních rozvojových projektů 
byla na ZSF JU zřízená fyzioterapeutická ambulance. Tato ambulance zkvalitní a zefektivní  
praktickou přípravu studentů oboru fyzioterapie. Ambulance vznikla v budově Boreckého 
(URAN) v suterénu – důvody ekonomické, poptávka po službách. Došlo ke stavebním 
úpravám, prvopočátečnímu vybavení (kancelářské vybavení – zdroje fakulty) - zatím příprava 
ambulance stála cca 150 000,- (část byla spolufinancována fakultou a to stavební úpravy), 
zbylé finanční náklady jsou zabezpečeny z projektu. Ambulance má již schválen provozní 
řád, organizačně se dále bude řešit. V současné době je nejaktuálnější otázkou pro řešení 
možnost smluv se zdravotními pojišťovnami. Provoz bude po personální stránce zabezpečovat 
MUDr. Jana Wiererová, akreditovaní fyzioterapeuti a studenti ZSF JU. V souvislosti se 
studenty dojde k úpravě praktické výuky u oboru fyzioterapie tak, aby byl zabezpečen provoz 
ambulance 5 dní v týdnu. Další možnost využití ambulance je v převedení některých 



odborných předmětů oboru fyzioterapie do těchto prostor. R. Prokešová: otázka dalšího 
vývoje závisí na tom, jak proběhne jednání se zdravotními pojišťovnami. Je předpoklad, že by 
ambulance mohla do budoucna být finančně nezávislá. Děkanka fakulty V. Tóthová – tato 
ambulance dá také studentům možnost pro sbírání dat v rámci vědecké činnosti. Výzkumná 
činnost je důležitá do budoucna, pokud bychom chtěli otevírat v tomto oboru magisterské 
studium. Srovnáváme se tímto také s dalšími fakultami, které pro své studenty obdobné 
laboratoře již mají. 

Senátor Doskočil:  Kdy se studenti v našich oborech setkávají s psaním odborných textů? 
Studenti neumí s odborným textem pracovat. Děkanka fakulty V. Tóthová: všichni jsme si 
vědomi nedostatků studentů v této oblasti. Na KOP jsme se to pokusili řešit pomocí 
volitelného předmětu Metodika psaní vědecké práce (1. ročník ZS) a uvažujeme o zařazení 
jako povinného předmětu. Je na garantech jednotlivých oborů, zda by neuvažovali o 
podobném řešení. Tento předmět má být pomůckou pro studenty, kteří přecházejí na jiný 
způsob práce, než byli zvyklí na SŠ. Senátorka Hrušková: je úkolem VŠ takto připravovat 
studenty? Senátorka Kozlová: správně s odborným textem neumí pracovat ani studenti 
doktorského studia (např. citace z wikipedie, . . ). Senátor Martínek: toto není záležitost pouze 
našich studentů, lze se s tím setkat na celé řadě dalších fakult. Proběhla delší diskuse na toto 
téma s otevřeným koncem.     
 
Předseda senátu poděkoval přítomným za účast na zasedání AS ZSF a zasedání ukončil. 

 
Příští zasedání AS ZSF JU je plánováno na 24. 2. 2014 od 16 hod.  
 
V Českých Budějovicích dne 30. 1. 2014 
Zapsala: Dita Nováková 
 


